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Panasonic中國香港大專體育協會2024/25年度男子水球比賽 

賽事須知 

 

一、 比賽日期 ：   2024 年 11 月 30 日 - 12 月 1 日 (星期六 、日) 

 

二、 比賽地點 ： 沙田源禾路 25 號香港體育學院游泳館 

 

三、 參賽資格 ： 所有參賽球員須為中國香港大專體育協會之註冊會員學院之全日制學生(包括本 

   科生及研究生)。 

 

四、 截止報名日期 ：  二零二四年十一月十八日下午五時前電郵致  中國香港大專體育協會   

 

甲、 報名表蓋章正本 (必須經院校董事局成員簽署及蓋上院校印鑑) 

乙、 運動員經填報後不得更改 (包括資料及相片)  

丙、 1份報名表A4影印副本 (刪去身份証明文件號碼) 

丁、 遞交之表格及文件不足者, 不會獲處理 

 

五、 報名費 ：              每隊港幣 500 元，支票請於領隊會議時繳付，支票抬頭「中國香港大專體育協會有 

                                       限公司」。(所有參加費用一經繳交，將不會退還。) 

 

六、 報名參加比賽 ：  每間院校限報一隊，每隊報名人數不得超過 13 人及最少 7 人。 

 

七、 領隊會議日期 

                    及 地點：  二零二四年十一月二十八日  下午六時三十分   假灣仔游泳池健身室進行 

 

八、 獎項 ：               設金、銀、銅、殿獎牌，冠、亞、季、殿軍各得獎盃乙座及錦旗一面，另設最佳射手獎 

                            及最有價值球員獎。 

                                   

                               參賽隊伍將會獲得港幣8,000元獎金以作鼓勵，冠、亞、季軍隊伍亦會按以下分配方式 

                               進行額外獎勵 

                               冠軍：港幣10,000元 

                               亞軍：港幣7,000元 

                               季軍：港幣5,000元 

 

九、 天氣 ：                   舉行比賽當日如遇惡劣天氣，主委有權決定賽事應否依期舉行。 

 

十、 環保 ：                   請各院校提醒球員及教練自備水樽及飲用水。 

 

十一、  賽事主委 ：   香港理工大學  蔡顯傑先生 (電話 2766-6814 或電郵  gilmanchk.choi@polyu.edu.hk) 

                                  

mailto:gilmanchk.choi@polyu.edu.hk


 

 

Organized by: The University Sports Federation of Hong Kong, China 
Hosted by: The Hong Kong Polytechnic University 

Co-organized by: Hong Kong China Swimming Association 
 

Panasonic USFHK Men’s Water Polo Competition 2024/25 
Competition Information 

 
 

1. Date: November 30 & December 1, 2024 (Sat & Sun) 
 
2. Venue: Hong Kong Sports Institute Swimming Complex (25 Yuen Wo Road, Sha Tin) 
 
3. Eligibility: Players from the teams must be full-time students who are currently registered in the recognised 

institution of USFHK (including undergraduate or postgraduate students) 
 
4. Deadline: The registration form shall be sent to USFHK though email, by November 18, 2024 (Mon), 5:30pm 
 

A. Original signed registration form (must be signed and stamped by a member of the school's board of 
directors and affixed with the school seal). 

B. Athlete information cannot be changed after submission (including data and photos).  
C. One photocopy of the registration form (A4 size) with personal identification document numbers 

redacted. 
D. Incomplete forms and documents will not be processed. 

 
5. Entry Fees: HK$500 for each team paid and submitted by cheque in the Manager Meeting, payable to  

       “The University Sports Federation of Hong Kong, China Limited” (Entry fees are non-refundable once 
submitted) 

 
6. Registration for Participation： Each institution is limited to one team, with a maximum of 13 players and a  

minimum of 7 players per team. 
 
7. Manager Meeting: November 28, 2024 (Thurs) at 6:30 pm in the Wan Chai Swimming Pool Fitness Room. 
 
8. Positions and Prizes: The top four winning teams will receive trophies, medals and pennants. Individual 

awards on Top Scorer and Most Valuable Player will be presented to players with outstanding performance.  
 

Cash Prizes of HK$ 8,000 will be remitted to the participating institutions for water polo development 
purposes, the winning teams will additionally award under below distribution 

        Champion Team          : HK$ 10,000 
        1st Runner-up Team    : HK$ 7,000 
        2nd Runner-up Team   : HK$ 5,000 

 
9. Weather Conditions: In case of adverse weather on the competition day, the Convener has the right to decide 

whether the event should be held on time. 
  
10. Environmental Friendly: Please remind players and coaches from all institutions to bring their own bottles 

and drinking water. 
           
11. Convenor: Mr Gilman CHOI, The Hong Kong Polytechnic University 

        Phone: 2766-6814        Email: gilmanchk.choi@polyu.edu.hk 



 

 

Panasonic 中國香港大專體育協會 2024/25 年度男子水球比賽  
 

一、 賽制 

如參加之單位只有六隊或以下，將採用單循環比賽。倘參加之單位有七隊或以上，則採

用分組單循環比賽，小組最佳成績之兩隊參加準決賽，四強將採用交叉淘汰制，勝方晉

級決賽，負方則進行季軍戰。每組第三，四名順序參加複賽，如複賽隊伍為四隊，將

採用交叉淘汰制，若名次賽隊伍為三隊 , 則採用單循環比賽決定名次。 

 

分組：（根據中國香港大專體育協會 2023 / 2024 年度男子水球比賽結果釐定） 

男子 A 組：理大、浸大、港大 

男子 B 組：中大、城大、教大、科大 

 
所有參賽球員須於第一次參賽前親自攜同身份證明文件，到大會檢錄區核對相關資料 

及領取運動員証。其後比賽可由隊長作代表提交運動員証予裁判核對。 

 

二、 規則 

除主委特別訂明外，其他規則一律採用世界水上運動總會的最新條例為執法準則。 

  

三、 計分辦法 

a. 於單循環賽中(小組階段)︰ 

i. 勝 = 3分 

ii. 和 = 1分 

iii. 負 或 缺席=  0分 

b. 若小組隊伍得分相同，出線名次以得失球差決定。 

c. 決賽, 季軍賽及名次賽如法定時間內平手，將以互射五碼球定勝負。 

 

四、 報名 

a. 每院校限報一隊，每隊報名人數不得超過十三人及少於七人。 

b. 運動員經填報後不得更改 (包括資料及相片) 。報名表需由院校董事局成員簽署及蓋

上院校印鑑。 

c. 參賽資格：所有參賽球員須為中國香港大專體育協會之註冊會員學院之全日制學生

(包括本科生及研究生)。 

d. 運動員出生日期：1/1/1996 － 31/12/2007 

  

五、 改期 

賽程經主委編定後，各院校不得要求改期。若有特別事故，主委有權更改賽期。 



 

 

六、 裁判 

 由比賽主委聘請合格裁判擔任。 

 

七、 棄權   

a. 參賽隊伍必須於每場比賽開始前10分鐘，最少派出7名運動員出賽，否則判作棄權 

(由主委負責計時)。該隊伍的比賽成績會視作負0:5。 

b. 球賽進行中之任何爭議，倘已明文規定者或有同等意義註明者，由裁判判定，不得

異議。比賽須繼續進行，如有隊伍放棄繼續比賽，作棄權論。 

c. 棄權隊伍均須就棄權一事作書面解釋  （比賽後七十二小時內  “假期計算在

內” ）。該書面信函須由董事局成員簽署。 

 

八、 抗議及上訴 

 賽後如有抗議提出上訴者，應該在賽事負責人宣佈是次比賽結果三十分鐘內以書面提

出。該書面信函須由董事局成員或執委會成員簽署，連同保證金港幣一仟圓正，送

交比賽主委提出上訴，經由上訴委員會審判後為最終判決。 

 

九、 天氣 

 舉行比賽當日如遇惡劣天氣，主委有權決定賽事應否依期舉行。 

 

十、 附則 
a. 比賽用球型號 : MIKASA WP550C size 5 

b. 所有比賽只允許三位教練/隨隊人員及十三名註冊的球員坐於球員席上，其他人仕須

留於觀眾席上，不得於池邊停留。 

c. 小組賽，準決賽及複賽分兩節進行，每節十分鐘(不停錶)，半場休息三分鐘。 

d. 決賽及名次賽分四節進行，每節八分鐘(停錶)，每節休息兩分鐘，半場休息三分鐘。 

e. 大會將安排小組賽，複賽，名次賽，準決賽及決賽以大場作賽。 

f. 小組賽 , 準決賽及複賽場次皆沒有暫停安排；而決賽及名次賽場次各隊伍則可在每

場要求兩次暫停。 

g. 罰則：請參考最新(該年度九月份)世界水上運動總會編訂之規則。 

h. 本章程如有未盡善之處，主辦單位得隨時修訂，並提交大專執委會通過後實施。 

i. 如中、英文兩個版本有任何抵觸或不相符之處，應以中文版本為準。 

 

 



 

 

 

Panasonic USFHK Men’s Water Polo Competition 2024-2025 
 

1. Format of Competition 

If the number of participating teams remains at six or less, a single round-robin system will be 
adopted in the preliminary round. If the number of participating teams is more than six, the teams 
will be drawn into two groups. The top two teams in each group will qualify for the semi-finals, 
adopting the cross-elimination system. In the semi-final matches, the winning teams will advance to 
the gold medal match, and the losing teams will advance to the bronze medal match. Teams 
finishing in 3rd and 4th places in the groups will play for the consolation round, adopting the cross-
elimination system. However, If the number of teams is less than 4, a single round-robin system will 
be used. 
 
Groupings: (Based on the results of USFHK Men’s Water Polo Competition 2023/2024) 
 Group A：PolyU、HKBU、HKU 

 Group B ：CUHK、CityUHK、EdUHK、HKUST 
 

All participating players must personally bring their identification documents to the Marshal Area 
for verification and collect the Athlete Card before their first match. Before each subsequent match, 
the team captain may represent the players in submitting the Athlete Card to the referee for 
verification. 

 
2. Regulations 

Unless otherwise stated, rules will be set by the latest edition of the World Aquatics. 
 

3. Scoring 

a. Single round-robin matches in preliminary round︰ 

Win：3 points 

Draw：1 point 

Lost or Abandoned：0 point 
b. If two or more teams tie on points, Goal differences in the matches among the teams concerned 
c. In the Gold/Bronze Medal/ ranking matches, a penalty shoot-out will be conducted in case of a draw 

match. 
 

4. Entries 

a. Each institution is entitled to enter one team, each team may consist a maximum of thirteen or a 
minimum of seven male water polo players.  

b. The personal information with recent photos of the players should be put down clearly on the 
enrollment form, duly signed by the Council Member of the respective institution with school chop. 

c. Eligibility: Players from the teams must be full-time students who are currently registered in the 
recognised institution of USFHK (including undergraduate or postgraduate students). 

d. Date of birth:  01/01/1996 to 31/12/2007. 
 

5. Postponement 

After the competition fixture has been confirmed by the Convener, requests for rescheduling will 
not be entertained. Under special circumstances, Convener has the right to change the fixture. 



 

 

 
6. Referees 

Convener will employ qualified referees from HKGSA. 

7. Withdrawal 

a. Any team not presenting a minimum of 7 players for each match 10 minutes before the scheduled 
time (according to the official clock) shall be disqualified for the match. The match result will be 
0:5 to the abstain team as the final result. 

b. During a match, the decision of the referee made according to the relevant rules of Water Polo shall 
be final.  Should a team oppose to the decision and refuse to play, the team shall be taken as 
withdrawing from the match. 

c. If any team is regarded as having withdrawn from the match, the team should submit an official 
explanation signed by the Council Member of the institution concerned to the Chairman of the 
Executive Committee of USFHK within 72 hours (irrespective of holidays) of the event. 

 
8. Protest & Appeals 

Each and every appeal must be made in writing and signed by the Council Member of the 
institution concerned. The appeal, accompanied with an appeal fee of Hong Kong dollars one 
thousand, shall be made within 30 minutes (irrespective of holidays) after the game concerned, to 
the convenor and copied to the Chairman of Executive Committee.  The decision of the Appeal 
Board shall be final. 

 
9. Weather 

In case of adverse weather on the competition day, the Convener has the right to decide whether the 
event should be held on time. 
 

10. Rules 

a. Game ball: MIKASA WP550C size 5 
b. Only three coaches or team personnel and thirteen registered players are allowed to sit in the team 

bench area during the matches. Others must remain in the spectator area and are not permitted to 
stay by the poolside. 

c. Preliminary round, semi-finals, and consolation round consist of two periods, each lasting ten 
minutes (non-stop clock), with a three-minute halftime break. 

d. Finals and ranking matches consist of four periods, each lasting eight minutes (stop clock), with a 
two-minute break between periods and a three-minute halftime break. 

e. A full count will be applied in the matches of final, semi-finals, ranking matches, consolation round, 
and preliminary round. 

f. Time-out arrangement will only apply in the final and ranking matches, each team could request 
two time-outs in the match. 

g. Fouls: Please refer to the latest updates (Sep of the current year) modified from the official rules 
and regulations from World Aquatics. 

h. The Organizing Committee reserves the right to modify the rules and regulations of this 
competition at any time for improvement. All modifications will be submitted to the Executive 
Committee for approval before execution. 

i. In case of controversy over the rules/regulations between the Chinese and the English versions, the 
interpretation of the Chinese version shall be followed. 



Game Time Stage Group White VS Blue

G1 14:30 RR B CUHK - CityUHK

G2 15:00 RR B EdUHK - HKUST

G3 15:30 RR A PolyU - HKBU

G4 16:00 RR B CUHK - EdUHK

G5 16:30 RR B CityUHK - HKUST

G6 17:00 RR A PolyU - HKU

G7 17:30 RR B CUHK - HKUST

G8 18:00 RR B CityUHK - EdUHK

G9 18:30 RR A HKBU - HKU

1st

2nd

3rd

4th BB4

Round-Robin Standings

A B

AA1 BB1

AA2 BB2

AA3

PolyU
A B

HKBU
HKU

CUHK
CityUHK
EdUHK
HKUST

Date: 30 November & 1 December 2024 (Sat & Sun)          Venue: HKSI Swimming Pool

Tournament Schedule 賽程

Warm Up Session (14:00-14:25)

Day 1

Referee 2Referee 1

BB3

End of Day 1 (19:00)



Game Time Stage White VS Blue

G10 9:00 5-7 AA3 - BB3

G11 10:00 SF AA1 - BB2

G12 10:30 SF BB1 - AA2

G13 11:00 5-7 AA3 - BB4

G14 13:00 5-7 BB3 - BB4

G15 14:00 Bronze G11(L) - G12(L)

G16 15:00 Final G11(W) - G12(W)

Participating Teams

Code School Name
CityUHK City University of Hong Kong 
HKBU Hong Kong Baptist University
HKUST Hong Kong University of Science and Technology
CUHK The Chinese University of Hong Kong
EdUHK The Education University of Hong Kong
PolyU The Hong Kong Polytechnic University
HKU The University of Hong Kong

Break & Warm Up (12:00-13:00)

Prize Presentation Ceremony (16:00-17:00)

HKUST

Referee 1 Referee 2

Warm Up Session (08:30-09:00)

PolyU CUHK
HKBU CityUHK
HKU EdUHK

Tournament Schedule 賽程

Day 2
Date: 30 November & 1 December 2024 (Sat & Sun)          Venue: HKSI Swimming Pool

A B







 
 

  

獎項及獎品 
Awards and Prizes 

 

名次 獎項及獎品 

冠軍 

 獎牌 
 獎盃 
 錦旗 
 現金獎港幣 10,000 元 
 Panasonic 藍牙頭戴式耳機 RB-HF630 

亞軍 

 獎牌 
 獎盃 
 錦旗 
 現金獎港幣 7,000 元 
 Panasonic 護髮負離子風筒 EH-NE27 

季軍 

 獎牌 
 獎盃 
 錦旗 
 現金獎港幣 5,000 元 
 Panasonic 樂聲牌 無線便攜磁吸燈 HHTQ0457L 

殿軍 
 獎牌 
 獎盃 
 錦旗 

最佳射手獎  SIXPAD 智能健肌褲 SEAW00A/S 

最有價值球員獎  SIXPAD 智能健肌褲 SEAW00A/S 

 



比賽場地平面圖
Floor Plan
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參賽院校 

Participating Universities 
 

1.  香港城市大學 2.  香港中文大學 

 
 

3.  香港教育大學 

 

4.  香港浸會大學 

 

5.  香港大學 

 

6.  香港科技大學 

 

7.  香港理工大學 

 
 

  

 



 
 
 
  

  

 

校隊名單 
香港城市大學 

City University of Hong Kong 

球員號碼 中文姓名 英文姓名 位置 

1 / ALEKSANDAR Delyanov Radnev GK 

2 吳展穎 NG Chin Wing FP 

3 陳逴鏗 CHAN Cheuk Hang FP 

4 / APPLEBAUM Jacob Sydney Vincent FP 

5 / PEIRIS Y ash Biren FP 

6 曾朗翹 TSANG Long Kiu FP 

7 陳柏江 CHAN Austin FP 

8 陳梓聰 CHAN Tsz Chung Samuel FP 

9 林家進 LAM Ka Chun FP 

10 / / FP 

11 王文鋒 WONG Man Fung FP 

12 蔡力雄 TSOI Lik Hung FP 

13 李綽浩 LEE Cheuk Ho GK 

    

領隊 / 負責人 邱德民 

教練 郭普傑 

隊長 吳展穎 
 



 

  

 

校隊名單 
香港中文大學 

The Chinese University of Hong Kong 

球員號碼 中文姓名 英文姓名 位置 

1 陳君諾 CHAN Kwan Nok GK 

2 於德智 ORSON Chiang Yu FP 

3 林江珉 LAM Kong Man FP 

4 鄭友為 Ryan TEH Yu Wei FP 

5 劉俊林 LAU Chun Lam FP 

6 蔡量 CHOI Leong FP 

7 陳天燁 CHAN Tin Ip FP 

8 / / FP 

9 林朗然 LAM Long Yin FP 

10 梁殷誠 LEUNG Yan Shing FP 

11 盧雋昊 LO Chun Ho FP 

12 吳秉誠 NG Ping Shing FP 

13 何卓諺 HO Cheuk Yin GK 

    

領隊 / 負責人 梁鳳蓮 / 劉國安 

教練 郭秉宗 

隊長 劉俊林 
 



 
 
 
  

  

 

校隊名單 
香港教育大學 

The Education University of Hong Kong 

球員號碼 中文姓名 英文姓名 位置 

1 許靖 HUI Jan GK 

2 陳家鋒 CHAN Ka Fung FP 

3 葉淳傑 YIP Shun Kit FP 

4 任家俊 YUM Ka Chun FP 

5 楊樂 YEUNG Lok FP 

6 鄭卓男 CHENG Cheuk Nam FP 

7 唐智毅 TONG Chi Ngai FP 

8 黃廷浩 HUANG Ting Ho FP 

9 莫鵠揚 MOK Ho Yeung FP 

10 黎子俊 LAI Tsz Chun FP 

11 陳湋東 CHAN Wai Tung Titan FP 

12 李奕朗 LEE Yik Long FP 

13 郭灝銘 KWOK Ho Ming Bosco GK 

    

領隊 / 負責人 翁志豐 

教練 吳暐堯 

隊長 黎子俊 
 



 
 
 
  

  

 

校隊名單 
香港浸會大學 

Hong Kong Baptist University 

球員號碼 中文姓名 英文姓名 位置 

1 廖子維 LIU Tsz Wai GK 

2 黃子倬 WONG Tsz Cheuk FP 

3 莊旻洛 CHONG Man Lok FP 

4 黃梓誠 WONG Tsz Shing FP 

5 邱晉灝 YAU Chun Ho FP 

6 劉焯熙 LAU Cheuk Hei Cliff FP 

7 歐展豪 AU Chin Ho Anthony FP 

8 周浩楠 CHAU Ho Nam FP 

9 黃澤琪 WONG Chak Ki FP 

10 黃海傑 WONG Hoi Kit FP 

11 鄭海岐 CHENG Hoi Kei FP 

12 黃塱桁 WONG Long Hang FP 

13 蔡少倫 TSOI Siu Lun GK 

    

領隊 / 負責人 麥嘉怡 / 鄧珮嘉 

教練 溫政軒 / 葉晉匡 

隊長 黃塱桁 
 



 
 
 
  

  

 

校隊名單 
香港大學 

The University of Hong Kong 

球員號碼 中文姓名 英文姓名 位置 

1 朱靖恒 CHU Ching Hang GK 

2 姚浩然 YIU Ho Yin Angus FP 

3 張棨堯 CHEUNG Kai Yiu FP 

4 何汶謙 HO Man Him FP 

5 劉浴軒 LAU Yuk Hin FP 

6 郭晃男 KWOK Fong Nam Joshua FP 

7 姚誠康 IU Shing Hong FP 

8 霍建希 FOK Kin Hei FP 

9 何浚鏗 HO Jason FP 

10 田根繩 TIN Kan Shing FP 

11 阮承佑 YUEN Shing Yau FP 

12 王家霖 WONG Ka Lam FP 

13 黃啟滔 WONG Kai To GK 

    

領隊 / 負責人 盧欣然 

教練 杜韜 

隊長 姚誠康 
 



 
 
 
  

  

 

校隊名單 
香港科技大學 

Hong Kong University of Science and Technology 

球員號碼 中文姓名 英文姓名 位置 

1 鄭卓林 CHENG Cheuk Lam GK 

2 林靖元 LING Jeffery FP 

3 / / FP 

4 朱明遠 ZHU Mingyuan FP 

5 羅德彰 LO Tak Cheung FP 

6 洪天溢 HUNG Tin Yat FP 

7 / SIRGHI Eric FP 

8 龍帥 LONG Shuai FP 

9 丘丞睿 YAU Shing Yui FP 

10 / / FP 

11 / / FP 

12 鄭琦龍 CHENG Ki Lung FP 

13 周鴻祥 JIRASEVIJINDA Jiradit GK 

    

領隊 / 負責人 鄭玉立 / 徐婉靜  

教練 馮穎軒 

隊長 鄭卓林 
 



 
 
 
  

  

 

校隊名單 
香港理工大學 

The Hong Kong Polytechnic University 

球員號碼 中文姓名 英文姓名 位置 

1 廖宇玄 LIU Yeu Yen Ians GK 

2 程梓舜 CHING Tsz Shun FP 

3 曾子傲 TSANG Tsz Ngo FP 

4 嚴卓勤 YIM Cheuk Kan FP 

5 鄧朗希 THAN Marcus Long Hei FP 

6 陳唯浚 CHAN Wai Tsun FP 

7 黎子豪 LAI Tsz Ho FP 

8 李梓源 LI Tsz Yuen FP 

9 崔君朗 CHUI Kwan Long Jeremy FP 

10 吳敖甄 NG Anthony FP 

11 馮柏文 FUNG Pak Man FP 

12 袁鼎倫 YUEN Ting Lun FP 

13 張太一 CHEUNG Tai Yat GK 

    

領隊 / 負責人 蔡顯傑 

教練 黃廷鏗 / 江卓翹 

隊長 袁鼎倫 
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